
P r o t o k 6 l nr XXVIII/2016 
z obrad XXVIII sesji Rady Miejskiej w Klodzku, 

kt6ra odbyla sip w dniu 12 wrze6nia 2016 r. 
w sail Rajc6w Urzpdu Miasta w Klodzku 

Sesja rozpouela sie o godz. 10:OO. 

1. Otwarcle obrad XXVIII sesji Rady Mlejskiej w Ktodzku. 

Otwarcia sesji dokonat Przewodniczqcy Rady Miejskiej w Ktodzku Pan Tomasz tabski m6wiqc: 

.Otwleram obrady XXVIII sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

2. Stwlerdzenie watnolci sesji. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz iabski stwierdzil, i t  w sesji uczestniczy 19 radnych w zwiqzku 

z tym wszystkie podejmowane decyzje bgdq prawomocne. 

(Nleobecny na sesji radny p. Ryuard W6jclk oraz radny p. Adam Kwas) 

3. Wyb6r sekretarza sesji. 

Na sekretarza sesji Przewodniczqcy Pan Tomasz tabski zaproponowal radnq Panlq AnetQ 

Loslewicz. Innych kandydatur nie zgtoszono. Pani radna wyrazita zgode. Poddano kandydatur~ pod 

gbsowanie. 

Glosowanle: za - 19, przeclw - 0, wstrzymalo sic - 0. (Nle ghowal nleobecny na sesjl radny p. Ryuard 

Wdjclk oraz radny p. Adam Kwas ) 

Radna Panl Aneta Lor iewiu zostata powolana na sekretarza obrad XXVIII sesji Rady Miejskiej 

w Kbdzku. 

4. Podjpcie uchwaly intencyjnej o partnerstwie Gmlny Miejsklej Klodzko w zadanlu pn.: 

,,Przebudowa drogi powiatowd nr 3226D ui. KoSciuszki w Klodzku (od Pl.Wl. Jagidly do 

skrzyiowania z ul. Noworudzkq i ul. Dusznickq)" realizowanym przez Powiat Klodzki przy 

udziale 6rodk6w z budietu Gminy Miejskiej Klodzko oraz budietu pa6stwa w rarnach 

programu wieloletniego pn.: ,,Program rozwoju gmlnnaj i Powiatowej Infrastruktury 

Drogowej na lata 2016-2019" i zabezpleaenia w budiecle na 2017 rok Irodk6w 

finansowych na reallzacj~ tego zadanta, druk nr 234. (Ist. nr 1) 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski om6wil procedowanie ww. projektu. W pierwszej 

koiejno9ci poprosit o zadawanie pytah, nastepnie projekt uchwaly zostanie przedstawlony przez 

Burmistrza oraz zaproszonych przedstawicieli Starostwa. Po dyskusjl nastqpi przedstawienie opinli 

pnez Komisje i gtosowanie nad projektem uchwaly 

Gtos zabral radny Pan Lech Sur6wka, cyt. ,,Panic Przewodniczqcy ja bardzo przepraszam, i e  w tyrn 

momencie, ale nie mialem rnotliwoici uczestniczenia w poprzedniej sesji. Wiern, t e  ta sesja jest 

poiwlgcona zupetnie czemui innernu, ale marn proibg. W protokole z poprzedniej sesji zostato utyte 

&ow0 szalona wobec Pani V-ce Dyrektor Szkoty nr 6 prositbym, aby slowo to zostato ujete 

w cudzyst6w. Nle miatem moiliwoici zlotyt takiego wniosku na poprzedniej sesji." 



Przewodniaqcy Rady Pan Tornasz tabski  poinfonowal, te  w zwiqzku z tym, it protok61 zostal ju t  

przyjety na poprzednlej sesji, poprosit radnego o zloienie pisemnej uwagi na pitmie, kt6ra bedzie 

stanowit zatqanik do protokolu. 

Gtos zabral 2-ca Burmistna Pan Wiestaw Traa,  kt6ry powital Pana Piotra Marchewke oraz Pana 

Dariusza Krajnika przedstawicieli Starostwa Powiatowego w Klodzku oraz Zarzqdu Dr6g Powiatowych. 

Po wstepnej dyskusji na pierwszych komisjach, po spotkaniu ze Starostq oraz Panami: Piotrem 

Marchewkq, Stanislawern Sijkq Dyrektorem ZDP i Dariuszem Krajnikiem byta motliwott zadawania 

pytah. To ma byt wsp61ny projekt z tym, t e  na tym etapie m6wimy tylko o wsp61nie ztotonym 

wniosku do programu rozwoju infrastruktury drogowej. Partnerem wibdqcym bytby Powiat Kbdzki, 

natomiast Grnina Miejska Klodzko partycypowataby w kosztach budowy tego zadanla. Czett tego 

projektu obejmuje drogi gminne u y l ~  ui. Wojska Polskiego i otwietlenie, kt6re zawsze przy zadaniach 

dmgowych jest zadanlern wiasnym gminy. Powiat w tym pnypadku mote dokonywat remontu 

danego odcinka drogi nie dotykajqc tego co jest zadaniem wlasnym innego podmiotu. Wiele pytah 

ju t  padb. Wierny te i  doskonale, te  na tyrn wstepnym etapie nie jestetmy w stanie odpowiedzlet na 

wszystkie pytania. Dyskusje gl6wnie dotyczyty tego co siq bedzie dziato po oddaniu do uiytkowania 

obwodnicy. M6wimy tutaj o kohcbwce roku 2018, a mote nawet o poaqtku roku 2019, bo zwyuaje 

kierowc6w bedq pewnie ksztattowaty siq co najmniej p6t roku zanim to sie w miare ustabilizuje. Na 

dzieh dzisiejszy mamy podjqt decyzje u y  przystppujemy wsp6lnie do tego programu i podejmiemy 

uchwale dajqcq uprawnienia Burmistrrowi do podpisania porozumienia, i wsp61nego ztotenia 

wniosku, a y  tet nie. 2-ca Burmistrza zachgcal do zadawania pytah w sprawie samej pnebudowy 

tak, teby sytuacja byla klarowna przed podejmowaniem decyzji. Katdy decyzje musi podejmowat 

sarnodzieinie tak, aby byl pnekonany co do tego jak glosuje. 

Glos zabrat Pan Plotr Marchewka etatowy czlonek Zarzqdu Powiatu Klodzkiego. Panie 

Przewodniczqcy, Panie Bunlstrzu, Szanowni Palistwo Radni. Wojewoda Dolnoklqski ogtosil nab6r 

w ramach programu rozwoju infrastruktury drogowej. Wnioski nalety 'ikladat do 15 wrzeknia br. Na 

podstawie zlotonych wniosk6w Wojewoda opiniuje do Ministra Infrastruktury, ktdry podejmuje 

decyzje, kt6re projekty zostanq dofinansowane. Taka decyzja ma byt  podjeta do kohca br. Strona 

formalna w zakresie przygotowania tego projektu letqca po stronie Powiatu to dokumentacja 

techniuna i pozwolenie na budowe co jest niezbpdnym zalqcznikiem do zlozenia wniosku 

o dofinansowanie. Kwota na jakq okreililitmy wartott tego zadania z uwzglgdnieniem przebudowy 

ul. Wojska Polskiego i okwietlenia wzdlut tych drog to. 4 500 000 zl. Ponad 2 200 000 zl u y l i  50% 

tej kwoty motemy uzyskat z tego programu, pozostatq kwote czyli po 25% pmponujemy 

w partnentwie z mlastem Klodzko. let11 przetotyt to na koszty, kt6re dotyaq miasta to blisko 

450 000 zl jest to koszt przebudowy ul. Wojska Polskiego, a ok. 500 000 zl to koszt przebudowy 

otwietlenia, M6re jest niezbqdne w tym projekcie, bo nie sztukq jest zrobit nowe chodniki, dmgi, 

a p6iniej kopat, teby zrobie oiwietlenie. Od Pahstwa oaekujemy wsparcia finansowego 100-150 

tys. d, poniewat nie wszystkie koszty bedzie motna wpisat w koszt kwalifikowany. Muslmy tet  ueB6 
koszt6w wziqt na siebie. Wystepujemy z propozycjq wsp6tpmcy, poniewat partnerstwa sq lepiej 

postrzegane przy nowym okresie rozdawania Brodkow, u y  to krajowych, czy tet Lrodk6w z Unii 

Europejskiej. Dofinansowanie na tym poziomie, o kt6rym m6wimy pozwoli nam dodatkowo pozyskat 

minimum 2 punkty podaas oceniania wniosk6w. Patrzqc na historie oceniania wniosk6w, apsto jest 



tak, t e  ten 1-2 punkty sq decydujqce, czy wniosek dostanie dofinansowanie, cry nie. Tak byto w tym 

roku, gdy gminy i powiaty, kt6re wystepowaty same nie dostaly tego dofinansowania. My skladajqc 

wnlosek na przebudowg dr6g Bystrzyca - Sokolec, czy Gorzan6w, dzieki temu, ze mieliimy partner6w 

otrzymalitmy punkty, kt6re pozwolity na uzyskanie doflnansowania i zrealizowanie projekt6w. 

Partnerstwo umotiiwia pozyskanie dodatkowych punktbw. Wklad finansowy miasta bedzie 

przeznauony na pnebudowg drogi gminnej oraz budowe nowego otwietlenia. 

Radna Pani Zdzidawa Wofniak-Krupska, zadala pytanie u y  bedzie remontowana cala ul. Wojska 

Polskiego, u y  tylko czeit do Zespdu Szka Og6lnoksztatcqcych. 

Pan Piotr Marchewka potwierdzil, ze remontowany bedzle odcinek do Zespolu SzkM 

Og6lnoksztakqcych. 

Gtos zabrat radny Pan Loch Sur6wka, cyt. ,Co bedzie jetli wniosek nie uzyska dofinansowania 

I d ~ g i e  pytanle w tym samym kontekicie: Co bgdzie jeteli podejmiemy decyzje negatywnqdla tego 

wniosku. I pytanie trzecie: Dlauego dzielimy sig po 25%." 

Na zadane przez radnego pytania odpowiedzi udzielil Pan Piotr Marchewka. Jeili nie otrzymamy 

dofinansowania to istniejq dwie mozliwoici. Jeili przystq~lliby8my w partnerstwie z Pahstwem 

moglibytmy wykonat czett zadania, czyii w 50% lub calkowicie z niego zrezygnowat. Jest te t  taka 

motliwott, kt6rq teraz przechodzimy jetli chodzi o Pieszyce-Sokolec. W ramach porozumlenia 

z gminq wykonaliimy zadanie w 50% nie wiedzqc o tym, t e  dostaniemy w przyszlo6cl 

dofinansowanie. Po otrzymaniu trodkbw z listy rezerwowej wklad wlasny zostal nam wliwony 

w pouet irodk6w wtasnych wlozonych w ten projekt. Pozostate 50% zadania wykonujemy tylko 

z przyznanego dofinansowania, le i l i  Panstwo nie przystqpicie do partnerstwa to bgdziemy musieli 

podjqt decyzje, u y  pozostaty wktad wlasny bedziemy pr6bowat sfinansowat tylko z naszej czqici, 

u y  ewentualnie zrezygnowat r e  ztotenia wniosku. Podziat koszt6w po 25% to byla nasza propozycja. 

Ta kwota dotyuy tylko I wytqcznie wktadu wtasnego, kt6ry przeznaczony bedzie na remont drogi 

gminnej i na remont oiwietlenia, M6re t e i  jest zadaniem wlasnym mlasta. 

Radny Pan Stanidaw Femnc zadal pytanie, jak techniunie bgdzie to rozwiqzane. Nie jest 

tajemnicq, t e  jest to centralny punkt miasta, droga stanowiqca wyjazd z miasta. Pan radny obawia 

s t  te  miasto do uasu ukohuenia tego zadania zostanie catkowicie zakorkowane. We 

wueiniejszych latach przeznauone byty dute naktady na remont ul. Kofciuszki, droga zostala 

poszerzona i wszyscy m6wia t e  mamy to ladnie rozwiqzane. Rondo istnialo w latach 60-70 na pi. 

Jagietty i tylko dlatego zostalo zlikwidowane, poniewat nie mieicity sig tam tiry, dzisiaj tych tir6w nie 

mamy. Dzisiaj wracamy do tego co ju t  mieliimy. Pan radny stwierdzit,'te jest jak najbardzlej za tym 

romiqzanlem w postaci budowy mnda, takie rozwiqzania sprawdzajq sic w Czechach, ale martwi sle 

o zakorkowanie miasta poduas realizacji zadania. 

Gtos zabrat Pan Piotr Marchewka etatowy utonek Zarzqdu Powiatu Ktodzkiego. Szanowni Panstwo, 

kwestia ruchu samochod6w cietarowych, czy tir6w bedziemy mieli uregulowanq ze wzgl~du na 

powstajqcq obwodnlce. Jeili chodzi o samo przebudowanie rond to tet nie zamkniemy dw6ch ulic 

naraz. Nie b~dziemy tego robiC w caloici, tylko po potowie, udostepniajqc jeden pas ruchu. JeiIi 

chodzi o utrudnienia to one j u t  sq, miasto jest zakorkowane. W perspektywie tego, te  powstank 



obwodnica i cata spoteanoiC gmin: Miedzylesie, Bystrzyca, Lqdek, Stronie bgdzie prawdopodobnie 

wjetdtat od g6ry do miasta i bedzie jeszcze wiecej tych kork6w je611 nie przystagimy do pnebudowy 

tych rond. Nalety zwr6cit uwage, t e  te kolejne ronda pojawiajq slg w ciiigu komunikacyjnym. 

Pierwsze mamy koto galerii, gdzie uptynniony zostat ruch, drugie rnamy koto cmentarza. To zadanie 

jest takim kolejnym ciqgiem - rondo koto stacji paliw BP oraz koto Poczty, a w odleglejszym czasie 

do przemyilenia bedzie powstanie ronda przy pl. lednoici. Obecnie chcemy ztotyt wniosek 

o dofinansowanie, teby zdqtyt z budowqtych rond i uniknqt jeszue wigkszych kork6w w przysztoici. 

To jest ostatni moment, teby przystapit do realizacji tego zadania. Na pewno technicznie, jak ju t  

bgdq prowadzone roboty przyniesle to sporo utrudnieh, ale to wszystko ma stutyt w przysztoici 

poprawie bezpieczehstwa mieszkaficom, turystom, aby ten mch byt uptynniony. Planujemy tez 

wsp6lnie mate rondo na skrzyiowaniu ul. Kusocihskiego, Lqkowej, Korczaka i Boh.Getta, co na pewno 

pozwoli na poprawg bezpleczehstwa ruchu, poniewai widzimy jak tam cieiko wyjechat. Ronda sq 

jednqz bezpienniejszych form skrzytowah. Tutaj nie ma obaw o to, t e  przyczyniqsie one do jakiegok 

wigkszego chaosu komunikacyjnego wrgcz przeciwnie, bgdzie ten mch ptynniejszy I bardzlej 

spokojny. 

Gtos zabrat radny Pan Tornasz Karoluak. Panie Przewodniaqcy, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. 

Pierwsze stwierdzenie adresowane do Pana Piotra Marchewki. Wszystko to Pan tadnie powiedziat 

o tych rondach. l a  sie z Panem catkowicie zgadzam, t e  one uptynnity mch szczeg6inie to rondo przy 

ul. Dusznlckiej, natomiast prosze zwr6cit uwage, i e  rondo na ui. Wyspiahskiego jest jednq wieikq 

poratkq. Mamy tam ponad dwukilometrowe kolejki. lak widat nie wszgdzie, katde mndo sig 

sprawdza i nle wszedzie jest ono zasadne. Chciatbym zobaayt badania, bo do tej pory nikt nam tet 

nie przedat takich informacji - rozumiem, i e  teraz ju t  za p6tno - u y  te dwa ronda poprawiq mch 

w mieicie, czy go nie poprawiq. Chciatbym sie odnieit do st6w kolegl V-ce Przewodniaqcego Dudy 

i m6wiq to catkowicie bez grama ztoiiiwoici, kolega Duda zaproponowat kiedyi na spotkaniu 

z p. Sijkq, aby zasymulowat dwa ronda przy pomocy szykan, aby zobaayt u y  faktycznie ten mch 

bgdzie usprawniony, u y  nie. Obawiam sig, te  nie, poniewai kluczowym elementem jest tutaj sprawa 

przejicia naziemnego przy targowlsku, przy Szkole nr 3. letell nie mzwiqtemy tego pmblemu to 

korki bgdq jeszae wigksze I obawiam sig, i e  w g6re w kiemnku BP bedq sle zaczynat ponitej 

Stamstwa, a w d6t to ju t  daleko za BP, pewnie j u i  pod cmentarzem b@ziemy mleli korek, tak jak 

to jest na Wyspiahskiego. Uwatam, ze nie do kohca zasadne jest budowanie rond, jeteli nle zrobimy 

czegoi z przejiciem przy Szkoie nr 3. lest to rozwiqzanie, na M6re nas nie stat. Czy to bgdzie 

nadziemne, czy podziemne, koszt takiCgo zadnia to ok. 3.5 mln. zt. Miasto takiego cigtaru nie 

udiwignie, a obawiam sip, t e  bez tego elementu Klodzko dalej bedzie zakorkowane. 

Glos zabrat Pan Plotr Marchewka etatowy cztonek Zarzqdu Powiatu Ktodzkiego. Szanowni Pahstwo. 

Wiem o tym, i e  assto byta tqaona przebudowa tego odcinka drogi z przejiciem nadziernnym u y  

podziemnym kdo szkoty, ale nie jesteimy w stanie teraz tego pdqczyt i ztotyt wniosku na te dwie 

inwestycja, dlatego, i e  jest to zupetnie lnna inwestycja. Nie rnamy na niqdokumentacji technianej, 

nie posiadamy kosztorysu. Ta inwestycja nie wpisywataby sig w ten program, kt6ry obecnie mamy, 

poniewat cab koszt wynosilby 8 mln. zt., gdzie koszt kwalifikowany i koszt maksymalny projektu 

mote wynosit 6 mln. zt. Nie bylibyimy w stanie udiwignqt dodatkowych 2 mln zt. jako kosztu 

niekwaliflkowalnego. Sama organizacja ruchu na tym etapie sie nie zmieni. Bedzie tam tylko 
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wymieniona nawierzchnia drogi, zostanq zachowane wysepki dla pieszych i to jest temat 

przysztoBciowy, nad kt6rym motna siq pochyiit i w przysztoici przystqpiC do wykonania 

dokumentacji, kt6rej wart046 oszacowaliBmy na ok. 200 tys, zt. Koszt budowy takiego ptzejicia 

podziemnego to ok. 3,5 mln. zt., ale to jest kwestia najbliiszego roku czy dw6ch, aby uzgodnit 

wszystkie kwestie organizacyjne, projektowe, wykupu dziatek, przetoienie catej instalacji, kt6ra sie 

tam znajduje. Nie jesteSmy w stanie pdqczyt tych dw6ch zadali w jedno ze wzgledu na koszty oraz 

brak przygotowania dokumentacji na to drugie zadanie. 

Gtos zabrat radny Pan Lach Sur6wka;cyt.: ,,Szanowni Palistwo, ja chciatem powt6rzyt to co j u i  

m6witem na Komisji, ale nie wszyscy rnieli okazje to ustyszet, wiec pozwole sobie przedstawit swojq 

opinig w tym temacie. Swego czasu na spotkaniu z nami Pan, kt6ry z ramienia Starostwa byt 

odpowiedzialny za organizacje mchu - ja czepiatem sig tych Bwiatet na g6rze przy Poacie, te  sq i le  

ustawione - odpowiedziat mi, teby dat sobie z tym spok6j bo od tego sq fachowcy i on1 wiedzq jak 

to ustawit. Nastepnie m6wiiiBmy o obwodnicy przy omijania DK nr 8 w zwiqzku z budowq estakady. 

Mlato byt dobrze I co sie okazato? Okazato sie, i e  poszto tam kilka os6b, kt6re majq pojecie o ~ c h u  

drogowym, zrobity znak obowiqzek jazdy w prawo i skohczyty sie korki'w tym zjeidzie na obwodnicg. 

l a  uwaiam - tak jak m6wltem poprzednio - te rondo hamuje mch, szaeg6lnie w soboty 

i niedziele, i robi kolejki do i t  dtugie tutaj na g6re, bez wzgledu na to co byimy myBleli dalej. 

Niebezpieuelistwem jest to, i e  jeteli rondo uptynni ruch, to Bwiatta pod mostem zatrzymajq nam 

tak mch, t e  bedziemy mieli korek troszeczke dtuiszy nit jest obecnie. Nie wiemy na dzieh dzislejszy 

co bqdzie z ~ c h e m  w mietcie, jeteli % pojazd6w bedzie jechato z Bystrzycy, obwodnicq do tego 

punktu, gdzie jest rozjazd. Na pewno u e i t  z tych pojazd6w wjedzie do miasta. Mowlg o osobowych, 

bo cietarowe bedqjechaty estakadq. lak  ja rozmawiatem z fachowcami, kt6rzy widzieli jak sie buduje 

drogi to oni m6wiii w ten spos6b, te  sam pomyst ronda nie podlega dyskusji, t e  caty Swiat przechodzi 

ze Swiatel na ronda I tam gdzie to zrobiono, to sprawdzito SIC. Kolega mbwl, te  nie sprawdzib sie 

rondo na ul. Wyspiahskiego, ale rondo na ul. Wyspiahskiego jest i l e  usytuowane, poniewat 

pierwszenstwo majq ci z Wyspialiskiego i blokujq pozostate Scietki na tyle skuteunie, t e  wszystkie 

trzy Scietki stojq. Chciatem powledziet jednq rzea, t e  to rondo co nam da w moim pojeciu? Uptynni 

ruch z g6ry, bedzie moina wyjechat z bounych ulic, bezpieunie bedq m6gt jechat i nlkt mi nie 

najedzie, taden szaieniec jadqcy z ddu z prqd koSciq przekraaajqq wszelki rozsqdek. Natomiast jest 

wqtpliwobt. Musimy ryzykowat. Obecnie dlatego zaczqtem od fachowc6w, t e  s u g e ~ j e  - zaufajmy 

fachowcom. My to sie tak na wszystkim nie znamy. A skoro fachowq m 6 w i ~  te  to bedzie huiato. 

Skoro budujq to Czesi, Francuzi to mote i u nas wypali." 

Na pwledzenle prrybyt radny p. Adam Kwas. Na sall obecnych 20 radnych. 

Gtos zabrata radna Pan1 Aneta Loslewlcz. W odpowiedzi na wypowiedi radnego Pana Karolaaka 

i Pana Lecha Sur6wki wydaje mi sie, i e  rondo na ul. Wyspialiskiego nie jest an1 i l e  usytuowane, ani 

nie ono powoduje tamowanie ruchu, bo mch jest biokowany na 9wiattach przy wiadukcie. Natomiast 

wydaje mi SIC, i e  to nie jest kwestia pierwszehstwa tylko, t e  jest to rondo r6wnorzedne i najpierw 

wjetdtajq samochody od ul. Wyspiahskiego. Ale uuymy sie kultury jazdy z zachodu i coraz ueBciej 

wjetdtamy na zaktadkp i wtedy ~ c h  jest ptynny. 



Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabskl  poinformowat, i e  projekt uchwaty byt opiniowany przez 

Komisje Budietu, Flnans6w I Polltykl Gbspodarczej oraz Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Srodowiska I kadu Przestrzennego. Przewodnlaqcy poprosit o ptzedstawienie opinll Komlsji. 

Przewodniczqca Komlsjl Budtetu, Finandw i Polityki Gospodarczej Pani Aneta Loslewla, 

poinfonnowata o pozytywnej opinli Komisjl do pmjektu uchwaty na druku nr 234. 

Ptzewodnlaqcy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowiska I tadu Przestrzennego Pan 

Zbigniew Nowak poinformowata o pozytywnej oplnii Komisjl do projektu uchwaty na druku 

nr 234. 

Ptzewodnluqcy Rady Pan Tomasz tabski  udzielil gtosu Pani Maril Dziewieckiej radnej Powiatu 

Ktodzkiego. 

Pani Maria Dziewlecka zapoznala obecnych na sesji re  swoim stanowisklem wyraionym w formle 

lnterpelacjl z dnla 10 slerpnla 2016 r. kierowanej do Powlatu. Pani Marla Dziewiecka odczytata tree6 

interpelacjl, kt6ra stanowi zai@anlk nr 2 do protokotu. 

Pani Marla Dziewiecka dodata, i e  nie wiemy jakie jest merytoryczne uzasadnienie tej inwestycji. 

Powledziano, te  zwlekszy sic liczba pojazd6w w Ktodzku po wybudowaniu obwodnicy. Panl Marla 

Dzlewlecka zadata pytanie po co w takirh razie budujemy obwodnice, tj. 180 mln, zl. Jjeieli ma sic 

nam zwlekszyt liczba aut, r6tnego rodzaju pojazd6w to budowa tej obwodnicy powinna r6wniei stat 

pod znaklem zapytania. Nie zostato tu przedstawione merytoryune wyjaSnienle duiej inwestycji. 

Tymuasem sq do rozwiqzania r6ine drogowe newralgiczne punkty, gdzie mamy do aynienia 

z wypadkami Smiertelnyml. l u i  nie bede Palistwu przypomlnat o ostatnich wyjainleniach 

w artykutach, w prasle lokalnej o tym co sic dzleje, i e  jest tyle wypadk6w nawet poza obrebem 

miasta. Mote tam sprawdzit, u y  nie potnebne sq pieniqdze? l a  nigdzie nie zauwaiylam, nie dosztam 

do wyjainieh. Pan Starosta wyratnie powledzial, i e  po wybudowaniu bbwodnicy zwiqkszy sie liczba 

pojazd6w w Ktodzku. lak w to uwierzyt - nle potrafle - nie wiem czy nam ptzybedzie ludnot l  

w powiecie kbdzkim? Na razle mamy ciagty i systematyany spadek liczby ludno4ci w naszym 

powiecie I mieicie. Czy moie sic tak nasze spoteuehstwo wzbogaci, i e  bqdzie ju t  po trzy samochody 

na rodzine. Powlnnigmy zwr6clt uwagp, i e  w naszym kraju mamy tendencje do dziwnych inwestycji 

i nle wiadomo z jakiego powodu majq by6 flnansowane przez nasze polskie spoteczehstwo, przez 

irodkl, kt6re dostajemy z Unii. Pahstwo zdajecie sobie sprawe, i e  najpierw duia ich cze96 ptynle 

z Poiski w formie sktadek do Unii, to nle sq mate pieniqdze, pbiniej one do nas wracaja a my 

w formle projekt6w mamy przynajmniej czgit tych pienledzy odzyskal. Czyli to sq ciagle nasze 

pieniqdze i powlnniimy najpierw spoteaehstwu wyjainit o co chodzi w tych rondach. Niekoniecznie 

montowanle fwlatd na skrzytowaniach musi kosztowat p6I miliona. Sq przypadki w Polsce, 

t e  to kosztuje 100 tys. d., czyll pieciokrotnie mniej. To jest tylko kwestla poszukania odpowlednich 

inwestor6w, kt6rzy to zrealizujq. Na pewno c z e t  os6b zaskarty te uchwaly, jei l i  bedq one 

nlekorzystne dla miasta. Odnosze wratenie, i e  my zawsze musimy SIC wzorowat na tym wspanlatym 

iwiecie, a y  to Czesi, czy Francuzi. Dobrze by bylo, abySmy wzomwali sic w tym zakresie, ieby 

budowat tanlej autostrady. Spr6bujmy od tego zaczqt, natomiast nie koniecznie i wszedzie musi 

powstat ogromna liczba rond. 



Pan Piotr Marchewka etatowy ulonek Zarzqdu Powiatu Klodzkiego odni6sl si? do st6w Pani Marii 

Dziewieckiej. Przytouyla Pani t re i t  interpelacji, ktorq ztotyla Pani do Pana Starosty, w l ~ c  warto by 

byto przytoayt odpowiedi na tq interpelacje, kt6ra zostala do Panl przestana. W odpowiedzi jest 

przedstawione uzasadnienie merytoryczne. Prositbym, aby sie z tym zapoznat. Powiedzlala Pani, t e  

jest to wieiomilionowa inwestycja. Ta inwestycja kosztuje 4,5 mln. d. i czy to budtet mlasta, czy 

budtet powiatu maksymalnie przy dofinansowaniu poniesie koszty w wysokobci millona zt., a mamy 

szanse wykonat inwestycje na 4,5 mln. zl. Odnoszqc sie do kwestli bezpleaehstwa. Raz w roku na 

sesji rady powiatu ktodzkiego jest obecny pan komendant Komendy Powiatowej Policji I przedstawia 

wyniki do jakich wypadk6w dochodzi, w ktbrym miejscu i co jest ich przyczynq. Kwestia organizacji 

ruchu, czy kwestia miejsc niebezpiecznych jest znikomq kwestiq. Podstawowq przyczynq wypadk6w 

to nadmierna predkoit, nie dostosowanie sic do warunk6w jazdy, wypnedzanie na trzeciego, a takte 

alkohol. 

Gtos zabral Pan Zygmunt Byrski Prosze Panstwa, przepracowalem w drogownictwie 40 lat 

i sprawy drogowe nie sq mi obce. ~ h j a l e m  podzielit sie spostrzeteniami zwiqzanymi z korkami 

w miegcie Ktodzku. Zmniejszyt korki moina od rgki. l a  mam takq uwag?. Diaczego od pi. IednoSci 

iwiatlo Swieci sie 30 sekund, a dla tirbw, dla tranzytu Swieci si? 15 sekund. Na m6j wniosek 

przedtutono na 23 sekundy, ale tylko na ul. Potabskiej do ul. Lutyckiej od godzlny 13:00 do 16:OO. 

Uwatam, i e  tam powinno by6 od 8:00 do 18:OO - 25 sekund, a zmniejszyt na pi. IednoScI. 

Najwlekszym ,,dlawikiem" jest zjazd z ui. Witosa w ui. Potabskq. W ubieglym roku tr6jkqt 

pnedhtajqcy wysepke byt lepiej namalowany, a za nim byla od razu ltnia przerywana i klerowcy 

mogli przeskakiwat z jednej strony na drugq, co polepszykoby plynnoit i zmniejszylo korek. Te 

15 sekund jest nierealne i nie dla tranzytu. leteli jesteimy przy rondach prosilbym, teby odpowiedni 

przedstawiciele przeprowadzili wizje lokalnqprzy trzech rondach, kt6re mamy. Wiadomo, t e  ,,mianem 

imierci" jest ul. Mlckiewiaa z ul. Lutyckq. Najlepszym rozwiqzanlem i opracowaniem jest 

ul. Objazdowa z ul. Dusznickq I to jest rondo ptynne, bardziej widoune. Na ul. Mickiewiaa przed 

poligonem sq dwa dute zdjecia, sq one zniszczone i nikt nie pomyilat o tym, aby chociaz jedno z nich 

odnowit. Nle aekajmy, a t  obwodnica zostanie uruchomiona, bo w katdej chwili mote doj i t  do 

tragedii. Sq osoby, kt6re wiedzil, t e  moje spostrzetenia i uwagi sq trafne np. ,,zakret imierci" na 

Boguszynie, przez ostatnie 16 miesiecy byl jeden wypadek i 2 kolizje. Na mbj wniosek wprowadzono 

oznakowanie co wptyneo na zmniejszenie wypadk6w. Poprzednie 12 miesigcy 17 kollzjl 

i wypadk6w. To o aymS Swiaday. Dziekuje za umotliwienie zabrania gkosu, ale sytuacja tego 

wymaga, bo tak dalej nie mote byt na naszych drogach. 

Ponownie gtos w dyskusji zabrata Pani Marla Dziewlecka. Nie zgadzam slg z odpowiedziq jakq 

otrzymalem na swojq interpelacjg. Mam nadzieje, i e  w Powiecie na sesji r6wniet bedziemy na ten 

temat dyskutowat, bo to jest bardzo powaina sprawa. leteli Pan etatowy czlonek Zarzqdu Powiatu 

chce na ten temat rozmawiat to moie przedstawit rnerytoryune uzasadnienie tej inwestycji, kt6re 

jest dla mnie zupetnie nie do przyjccia. Powiat w tej chwili realizuje program naprawczy, r6wnlet 

zadtutenie miasta Klodzka jesttet ogromne i mieszkancy je sptacajil, muszqsplacat w jakieji formle. 

Czy nas stat w tej chwili na taki wydatek, na inwestycje, kt6ra molm zdaniem absolutnie na dzieh 

dzisiejszy nle jest niezbedna. Nawet jeili bgdzie moiliwoQE przejazdu w trakcle budowy tych rond, 

jeSli dojdzie do tej sytuacji, to co bedzie sie dzlato w mieScie, ja sobie tego nie wyobratam. W tej 



chwili przejechat pnez miasto to j u i  jest bardzo cietko, a dwie inwestycje wewnqtrz newralgianych 

punkt6w miasta i budowa obwodnicy - to jeszue bardziej u t ~ d n i  sytuacje i miasto bedzie 

zakorkowane przynajmniej przez okres do zakohczenia budowy tych rond. Bardzo prosze, aby nad 

tym powatnie sic zastanowit. IeSli Pahstwo te uchwaty bedziecie podejmowat to podejnewam, t e  

znajdq sie mieszkahcy, do kt6rych ja sic dotqcze i bedziemy te uchwaty zaskar2at. Nie motemy 

miasta doprowadzit do takiej sytuacji, t e  bedziemy stat tylko w korkach. 

Gtos zabrat Pan Plotr Harchewka etatowy cztonek Zarzqdu Powlatu Ktodzkiego. Szanowni Patistwo 

jeszae raz chciatem wr6cit do tego nad u y m  dzisiaj gtosujemy. Gtosujemy nad pmpozycjq 

wsp6lnego ztotenia wniosku o doflnansowanie, gdzie Powiat bierze na siebie przebudowe dw6ch rond 

koto Pouty oraz kdo BP, a po stronie miasta prosimy o doflnansowanie w kwocie 1,5 mln.zt, kt6ra 

bedzle pneznauona na remont drogi gminnej ul. Wojska Polskiego i 08wietlenia. 

Wigcej gtos6w nie stwierdzono. 

Pnewodniuqcy Rady Pan Tomasz hbski poddat pod gtosowanie.pnyjecie uchwaty w sprawie 

podjecia uchwaty intencyjnej o partnentwie Gminy Miejskiej Ktodzko w zadanlu pn.: ,,Pnebudowa 

drogi powiatowej nr 3226D ul. Kosciuszki w Ktodzku (od PI.Wt, lagietty do skrzytowania 

z ul. Nowowdzkq i ul. Dusznickd" realizowanym pnez Powiat Ktodzki przy udziaie 8mdk6w 

z budietu Gminy Miejskiej Ktodzko oraz budtetu pahstwa w ramach programu wieloletniego pn.: 

"Program rozwoju gminnej I Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016-2019" i zabezpieczenia 

w budtecie na 2017 rok Brodk6w flnansowych na realizacje tego zadania, dwk nr 234. 

Glosowanle: za - 13, pnecjw - 0, wstnymalo sic - 7 (Nle gtorowal nlwbmy na wrll radny p. Ryaard W6jclkl 

Uchwala zostala podjeta I ottzymala numer XXVIII/222/2016. (Zal. nr 3) 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Sekretarz obrad Pani Aneta tosiewiu oduytata trek6 interpelacjl, kt6re wptyn& do biura Rady 
Miejskiej: 

Interpelacja radnej Pani Anny Karoiuak z dnla 29.08.2016 r. (Zal. nr4). . Odpowiedi Burmistma Miasta Ktodzka WO.II.0003.10.2016 r. z dnia 06.09.2016 r, na 
interpelacje radnej Pani Anny Karolczak z dnia 29.08.2016 r. (Zal. nr 5). 
Interpelacja radnej Pani Anny Karolczak z dnia 08.09.2016 r. (Zal. n r  6). 

Gtos zabrat radny Pan Tomasz Karolczak. Panie Przewodniaqcy, Wysoka Rado, Panie Burmistnu. 

Na ostatniej sesji pmsltem, teby podczas obrad byli obecni kierownicy. Szczeg6lnie zalety ml na 

jednym kierowniku, na Panu Michale Kotcie. Wiem, i e  dzisiaj sesja nie jest po6wiecona temu 

tematowi, natomiast doszto do pewnej sytuacji w moim odczuciu skandalianej, w zwiqzku z tym 

chciakm prosit o obecnost Pana Michata Kdta. Panie Burmlstrzy, Pani Sekretarz, czy jest to motliwe? 

Radny Pan Tomasz Korolczak uzyskat odpowiedi, i e  w chwili obecnej nie jest to motllwe. 2-ca 

Burmlstrza Pan Wiedaw Trau poinformowat, i e  pracownik jest w chwili obecnej w Powiatowym 

Urzpdzie Pracy, ale na kolejnej sesji bedzie obecny. 



W zwlqzku z powybzym radny Pan Tomasz Karolczak zwr6cit sie z pytaniami do Z-cy Burmistrza 

Pana Wiestawa Tracza i stwierdzil, i e  w spos6b niedopuszaainy zostalo ztotone wypowiedzenie 

umowy Piekarni w Ktodzku przy ul. Mickiewicza - cigtko powiedziet, czy to jest wypowiedzenie, to 

raaej taki malutki pM szantatyk. W piBmie, z kt6rym sie zapoznatem, zaproponowano piekarni 

wykup tego lokalu, w kt6rym obecnie jest skiep i piekarnia nie podajqc kwoty tego wykupu. Chciatem 

zadat pytanie: Czy jest to ostatni w Ktodzku lokal do sprzedaty, kt6ry konieanie musi by6 

sprzedany? Czy kt04 ma Swiadomoit, stawiajqc takie warunki, a w zasadzie ich brak, bo w tym 

momencie kiedy Sp6tdzielnia zgodzi sie na jego wykup to mote zostat podana dowolna cena, 

poniewat nie ma operatu szacunkowego? Czy kt08 ma Bwiadomoit, t e  jeteli nie bedzie Sp6tdzielni 

Pionier stat na wykup tego lokalu, bgdzie to oznauato likwidacje catej piekarnl I likwidacje 20 

stanowisk pracy, gdzie w duzej mierze pracownicy sq jedynym ir6dtem utnymania rodzin? 

Chcialbym r6wniei zapytat o to jakie pobudki kierowaiy Panem Burmistrzem do pouynienia takiego 

ruchu. W tej chwili, z tego co wiem zbierane sq podpisy. Zebrano j u t  1000 podpidw od klient6w 

sklepu przeciwko likwidacji i takiemu podejSciu do tematu piekarni. Jak tak daiej p6jdzie to mySle, 

te  w przeciqgu nastepnych paw dni zbierze sig ich na tyle, t e  wystarczy do skutecznego referendum 

przeciw Panu Burrnistrzowi. 

2-ca Burrnistna Pan W l d a w  Tracz, oddat gtos Panu Piotrowi Marchewce, kt6ry podziekowal za 

podjecie uchwaiy intencyjnej i za to, i e  m6gt ten temat przedyskutowat na sesji. Pozostaje do 

dyspozycji jak r6wniet Pan Starosta I caw zarzqd, Zarzqd Dr6g Powiatowych. W katdej chwili jeili 

bedq z Palistwa strony uwagi czy rozwiqzania techniczne to motna je z nami skonsultowat. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabski  podziekowat Panu Piotrowi Marchewce za obecnoit 

i poprosit 2-ce Burmistrza Pana Wiedawa Traaa o zabranie gtosu. Prosze Palistwa, jeili chodzi 

o Sp6tdzieinie i iokal przy ul. Mickiewicza to sprawa jest t ~ d n a  pod tym kqtem, t e  wszyscy 

przyzwyczailiBmy sie do pewnego zastanego stanu rzeuy, a niekoniecznie ten stan rzeczy jest 

normainy. Zmierzajqc do normalnoici niekiedy warto ten stan rzeuy regulowat w odpowiednim 

kiemnku i wszystko jest kwestiq rozm6w. Tutaj zgodzg sic, te  czesto nieporozumienia wynikajq 

z zastosowanych form w danym przypadku. Co mamy nienormalnego w obecnej sytuacji? Ot6t, 

Gmina Miejska Ktodzko jest wtaicicieiem lokali, w kt6rych poszaegblne podmloty, r6tne podmioty, 

t a k e  podmioty gospodarae prowadzqce okreslonq dziatalno*. ' Czesto jest to dziatainoit 

gospodarcza. W zwiqzku z tym, te  taki stan rzeczy trwa od lat to zawsze taki podmiot narata sie na 

takq sytuacje, t e  dana umowa moie byt wypowiedziana. Aby uniknqt taklej sytuacji najiepszym 

rozwiqzaniem jest, co dosyt konsekwentnie stosujemy we wszystkich dziedzinach, t a k e  przy 

sprzedaiy mieszkali, ale r6wniei przy innych lokalach utytkowych, jeieli jest taka motliwo8t. 

Przypomng tylko zesztoroczne przyktady: Solidarnoit wykupywata sw6j iokal, przedszkole wykupllo 

sw6j lokal, uniezaietniajqc sie w ten spos6b od pewnych decyzji, kt6re bedq nastepowat w 

przysztoici. Propozycja skierowana do Sp6ldzieini dotyay wtaBnie tego typu rozwiqzania. lest 

motliwoBt, aby Sp&dzielnia wykupita lokal na wtasnoit zamiast wynajmowat ten lokal i naraiak sle 

na niebezpieaelistwo tego, t e  kiedy.4 mote przyjit ten moment, t e  te umowy bgdq wypowiedzlane 

i przestanie miet moiiiwoit wykonywania dziatainoici w tych lokalach. Bedqc najerncq tych lokali 

SpMdzielnia ma motliwoit wykupu w cenie ustaionej w operacie szacunkowym. Zadna kwota nie 

zostala wymieniona diatego, i e  nie ma sensu zlecanie i opracowanie operatu szacunkowego w 



sytuacji, kiedy nie bqdzie checi wykupu takiego lokalu. leteli wstepne zainteresowanie zostanie 

wyratone to w tym momencie taki operat szacunkowy zostanie zlecony, Cena za ten lokal bqdzie 

wynlkata z operatu szacunkowego, co bgdzle stanowit dalsrq podstawe do rozm6w odnofnie np. 

sposobu platnofci za ten lokal, bo to t a k e  w chwili obecnej nie jest rozstrzygnlete. 

Na dzierl dzisiejszy tadne decyzje w tej sprawie nie zostaly podjete, aekamy na wstepne deklaracje 

ze strony Sp6Mzieini. W rnomencie, kiedy one bedq pozytywne przystc@imy do zlecenia operatu, 

wtedy Sp&dzielnia bqdzie miata motliwoit odniesienia sie do tego operatu, do okreflonych kwot w 

nim wymienionych. Jetell nie bedzie zainteresowania wykupem tego lokalu, w tym momencie 

rzeuywifcie Burrnistrz bedzie musiat podejmowat decyzje co dalej. Albo bedzie utnymana ta zasada 

gospodarowania, kt6ra dzisiaj jest, albo Burmistrz bedzie podejrnowat inne decyzje. Mnie trudno 

dzislaj w jego imieniu zajmowat stanowisko. Wskazuje tylko na opcje moiliwych mzwiqzah. Niemniej 

jednak, utrzymuje w spos6b stanoway, ze nie ma nic ztego w sytuacji, w kt6rej zmiena sie do 

uregulowania stanu prawnego lokalu w ten spos6b, aby utytkownik stat sie jego wlaicicielem. Tutaj 

nikt na dzieh dzisiejszy nie wystawia lokalu na przetarg, gdzie kwoty mogq by6 wyisze ni t  ustalone 

w operacie szacunkowym. Kwota ustalona w operacie szacunkowym jest swego rodzaju szansq na 

tani wykup lokalu. Oczywiicle, katdy mote miet na ten temat osobiste zdanie, ale na dzierl dzisiejszy 

nie wldze nic ztego w konsultacji z wtadzami SpMdzielni faktu zainteresowania ewentualnym 

wykupem tych lokali, w kt6rych prowadzq dziatalnogt. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tornasz b b s k i .  Katdego roku planujemy i uchwalamy budtet. Mamy 

w nim pozycje - wptywy r e  sprzedaty sktadnik6w mlenia, lest todosyt pokaina kwota, kt6ra pozwala 

na flnansowanie niekt6rych inwestycji. Przewodniczqcy Rady zadat pytanie: Czy w budiecie na 2016 

rok bylo zaplanowane sprzedanie tej nieruchomoici? letell nie byto to skqd nagle pojawita sic taka 

sytuacja, l e  pod koniec roku poszukujemy obiekt6w do spnedaty. Zaaynam sie obawiat, ze ten 

planowany przych6d ze sprzedaty nieruchomoici slabo wyglqda i w zwiqzku z tym to jest takle 

gorqczkowe poszukiwanle przychod6w. Podejrzewam, i e  Pani Skarbnik bedzie w stanle precyzyjnie 

na to pytanie odpowledzlet. Pan Burmistrz przedstawiat takq sytuacje, i e  gmlna zwraca sle do 

dotychczasowego najemcy z zapytaniern o chet nabycia nie~chomofci w forrnie plemokupu, 

natomiast co w przypadku, kiedy dotychlzasowy najemca nie wyrazl chqci nabycia tej nieruchomofcl, 

czy od razu wystawiamy jq na sprzedai, a y  t e i  kontynuujemy najem przez nastepne lata 

sygnalizujqc dotychaasowemu najemcy, i e  predzej czy p6iniej bedzie musiat opufcit lokal? 

Gtos zabrat 2-ca Burmistrza Pan Wledaw T rau .  Niezaleinie od tego, u y  dana nleNchom0it jest 

wykazywana w planie sprzedaiy na danych rok, czy t e i  nie, to  ona mote sie w tej sprzedaty znalett. 

lest to tylko wykazanie zamiam jeteii chodzi o pianowanie budietu. W trakcie roku zawsze mogq 

pojawit s i ~  zainteresowani wykupem innych lokali. Niemal kaldy ioka~ mote bye sprzedany, jeleli 

wtadze gminy uznajq, te  nie jest to mienie niezbedne w majqtku gminy. To czy taki wptyw znalaztby 

sle w budzecie tegorocmym, a y  t e i  nie, t e i  wcale nie jest pewne, poniewat operat trwa, sprawa 

ustalania ewentualnego wykupu takie trwa. Nie wiem w tym momencie czy byimy sie zmieicili ze 

sprzedatq w trakcie tego mku, a y  t e i  nie, nawet w przypadku wyraienia checi zakupu przez wladze 

Sp&dzielni. Teoretycznie sq takie mo2liwoit zmieszaenia sic w tym roku, ale tet nle ma jakiegof 

wlelkiego nacisku, bo zdajemy sobie sprawg z tego, te  jest to sprawa skomplikowana I rozmowy 

bedq jeszcze trwaty. leieli nie bgdzie checi wykupu. To sq r6tne motliwoici. Tak jak powiedziakm, 
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mote by6 utrzymana dotychaasowa forma z tym, te  pamietajmy o tym, i e  tam aynsz jest niewielkl 

za utytkowanle tych iokali, ale to jest kwestia oceny, indywidualnej interpretacji. To naszym zdaniem 

nie rozwiqzuje problem6w przyszloBciowych samego podmiotu, bo jeteli chce Pan np, inwestowat 

w danym miejscu to ju t  to inwestowanie jest utrudnione. Kaidy jest zainteresowany, aby inwestowat 

w majqtek wlasny, a nie w majqtek cudzy. Taka propozycja, kt6rq tu dajemy jest bardziej korzystana 

przyszloBciowo dia podmiotu. Czy teoretyunie moiliwe jest rozwiqzanie umowy? Tak, teoretycznie 

jest moiliwe rozwiqzanie umowy, ale na dzieli dzisiejszy taka decyzja jeszae nie zostala podjeta 

i o tego typu zamierzenia musicie Paristwo pytat Burmistrza. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabski  dopytal 2-cg Burmistrza odnoinie przychod6w ze 

sprzedaiy, czy to t e i  jest tego pewien element? 

Ad vocem Z-ca Burmistna Pan Wledaw T r a a .  Obowiqzkiem wtadz gminy jest dbanie o przychody 

do budtetu gmlny. Nie jest iadnq tajehnicq, i e  mamy caly czas zast6j na rynku nieruchomodci. 

Faktyanle, te przychody nie sqtakie jakby sie nam wymarzyly, tu chodzi takte o kwoty zaplanowane 

w budtecie. Naszym zadaniem jest szukat pienigdzy wszedzie, gdzie to tylko jest motliwe, aby spinat 

flnansowanie tych zadari, kt6re mamy w budiecie. lest to obowiqzek nas wszystklch. 

Glos zabrat Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz iabskl .  W odniesieniu do iiu nieruchomodci, kt6re 

sq wlasnofciq gminy, w kt6rych jest prowadzona dziatalnogt gospodarua, na podstawie najmu, 

mamy podobnq sytuacje i podjelidmy podobne kroki przedsiewzi~lidmy jak w pizypadku tej 

konkretnej nieruchomodci? 

Odpowiedzi udzielil Z-ca Burmistrza Pan Wleslaw Tracz. Prowadzimy takie postepowanie odnodnle 

kllku nie~chomoici. Nie podam w tej chwlli dokladnej liuby. Sq ju t  takie sytuacje, w kt6rych mamy 

opracowane operaty szacunkowe. Musimy patrzet na pojecie n i e N ~ h 0 m 0 ~ ~ i  szemko, a wipc nie tylko 

lokaie. Tu chodzi takke o grunty, a takie o grunty przylegle, gdzie podmioty wykazujq 

zainteresowanie, a my zlecamy operaty. W tej chwili t o a q  sig dyskusje dotyuqce tego u y  podmioty 

majqce zakupit danq nie~chomodt zgadzajq sic z wycenq zawartq w operacie, a y  tet  nie. Na tym 

etapie motna jeszae wnosit uwagi i te wyceny mogq byt zmieniane. Nie jest to jedyna nie~chomodt 

w taklej sytuacji. 

Glos zabral radny Pan Tomasz Karolczak. Panie Przewodniaqcy, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. 

Chyba wszyscy mamy BwiadomodC, t e  to nie jest typowy, zwykly lokal do sprzedaiy - uslugowy a y  

sprzedatowy. lest to dosyt wratliwe spolecznie dzialanie takie jak plekarnia. Przypomne, te  ta 

piekarnia dziala od 1945 roku bez przerwy w tym samym miejscu. Zmienial sip udzial wtadcicielski, 

natomiast byla ona zawsze piekamiq produkujqcq zdrowe, reglonalne pieuywo, kt6re ma uznanie 

wdr6d naszych mieszkahc6w. Od 70 lat nikt tego stanu zastanego nie nrszat i ja nie widzp powodu 

dia kt6rego konieanle trzeba go ruszat, a na pewno nie w tej formie. Opowiada Pan tu o zlych 

wiikach, kt6re mogq napadt w kaidej chwiii na naszego ,,biednego" Prezesa SpMdzielni i kazat mu 

to wykupit, a tym uasem okazuje sig, i e  to tym zlym wilkiem jestedmy my. Miejmy dwladomodt, ze 

na dzialalnodci piekarniaej pieniqdze nie sq wyg6rowane, to sq bardzo male dochody. W tym 



momencie przedstawiajqc kwote - nie wiem o jakiej kwocie m6wimy, bo to tet jest ciekawe, ze 

proponowano wykup za nie wiadomo iie'- to Sp6Mzielni po prostu mote na to nie stat. I co wtedy? 

Czy ktof poliuyt jaka bqdzie strata z tytutu PIT, jeteli ci ludzie zostanq zwolnieni? Cry kt04 policzyt 

jakie bedq warunki i oduucia spoteczne w momencie, kiedy wiele z tych ludzi jest jedynym 

tywicielem rodziny? To zwiekszy sic nam kolejka, niedaleko na ul. Wyspialiskiego w OPS. 

Gtos zabrat 2-ca Burmlstrza Pan Wierlaw Tracz, kt6ry ponownie przypomniat, te  nie spos6b jest 

rozmawiat z podmiotem bez jasnych deklaracjl czy jest zainteresowanie wykupem, a y  tet  nie. 

Sp6ldzielnia dziata od dawna tak jak Pan powiedziat i mam nadzieje, t e  bedzie dziatata jeszcze przez 

wiele iat I bedziemy mogli siq cleszyt wypiekami piekarni, i kupowat w tym samym sklepie. Myfle, 

te rozmawiamy o dw6ch r6tnych rzeczach. Kiuuem do wszystkiego jest kwestia wtasno4ci 

i odpowiedniej formy gospodarowania na majqtku, na kt6rym prowadzl sic dziatalnoft. Ta sprawa 

naszym zdaniem powinna bye uregulowana. W jaki spos6b7 To ju t  jest zupetnie inny temat. Czy 

motna kontynuowat ten stan rzeuy? Motna kontynuowat ten stan rzeczy. Czy taki stan neczy 

gwarantuje motliwoki rozwojowe podmiotu? Nie gwarantuje motliwofci rozwojowych, bo wszelkie 

inwestycje to najiepiej prowadzi sie na majqtku wtasnym. Czy zostajqtutaj podjete decyzje kiuuowe, 

nieodwracaine? tadna decyzja nie zostata podjeta? Czy zostata wypowiedziana umowa? Umowa nie 

zostata wypowiedziana. Toaq sig w tym,momencie wstepne rozmowy w postacl korespondencji, aby 

sprawdzit jakie jest zalnteresowanie podmiotu. Bo naszym zdaniem dla podmiotu bytoby to 

kotzystne. Kwestia ustalania szaegM6w, to ju t  jest kwestia przysztofcl, poniewat wcale nie jest 

powiedziane w jakiej formie miatoby sig to p4fniej odbywat. Wiadomo, t e  podmiot mote wykupit tq  

n le~~h0m066  za got6wkq, mote zaciqgnqt kredyt. Mote miet roztotony wykup na raty, nawet na 

dtugi okres czasu. My w tej chwiii rozmawiamy o rzeuach, o kt6rych tak naprawde Burmistrz 

z zainteresowanym podmiotem powinlen rozmawiat wiele nastepnych tygodni. Podstawqdo tego jest 

na dzieli dzisiejszy tyiko decyzja o samym zainteresowanlem wykupem, aby m6c ziecit operat 

szacunkowy, kt6ry wykate ile to jest warte. Najprawdopodobniej m6wimy o kwocie kilkuset tysigcy 

ztotych. Ta kwota mogtaby stanowit podtote do dalszych dyskusji pod kqtem formy wykupu, formy 

zaptaty jednorazowej u y  ratainej. To jest ju t  kwestia ustaiania szuegM6w w p6fniejszym terminie. 

Gbs zabrat radny Pan Lech Sur6wka. Szanowni Panstwo. Chciatem przypomniet, t e  my jeste4my 

radnyml Rady Miejskiej w Kbdzku. W zwiqzku z tym naszym obowiqzkiem jest dbat o interesy 

naszego miasta i naszych mieszkahc6w. Zarzucanie komukolwiek tego, t e  zbiera pieniqdze do 

budtetu miasta jest troszeuke pomyleniem stanowisk, bo bedzie lada moment taka sytuacja jak 

wtedy, gdy radny Kwas przyjqt wniosek i sugestie pani nauaycielki, kt6ry powinien wptynqt do Sqdu 

Pracy, a nie na sesje. To samo tutaj. lest to kultowa piekarnia w Ktodzku. Jest to najlepsze pieuywo 

- m6wie to z wtasnego dofwiaduenia - i to nie podlega dyskusji. Natomiast to co zasugerowat Pan 

Burmistrz, motna byto wuefniej pomyflet, mote jakie4 kultowe pieuywo - tak jak pstrqg ktodzki, 

teby to wszystko ruszyto. Panie Przewodniczqcy uwatam, t e  jak jest Prezes SpMdzielni, jak jest 

Burmistrz naszego miasta to chyba nie ma ptzeszk6d, aby usiedli obok siebie i porozmawiali. Poco 

to rozkrecat, robit hatas kdo tego, skoro wystarczy spokojnie porozmawiat i wszystko wyjafnit. 

W takiej sytuacji jak terar to bedzie wiele argument6w po jednej stronie I drugiej. Pan Burmistrz 

bgdzie ttumauyt, t e  bedzie dziatat ku rozwojowi Sp6tdzielni, bo jak to bedzie wtasnoft to bedzie 

motna inwestowat I jest to prawda. Pan Prezes powie, te  aby inwestowat to musi to kupit, a teby 
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kupit to musi miet pieniqdze. Dutq rolq w tej sytuacji jest dziatanie Przewodniaqcego Rady, aby te 

sprawy byly zatatwione poza sesjq. Rozumiem, i e  na dzieh dzisiejszy sytuacja na tyle sie nakrqcila, 

te  Pan Prezes chcial sic podeprzet na Radzie i na naszych gtosach w tej sprawie. 

Ad vocem Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabski. Podejrzewam, te  Panowie jeszae nie raz 

bgdq rozmawiali, natomiast jeieli pojawia sig temat na sesji Rady Miejskiej nie widzg powodu, teby 

go zamykat bez zakohaenia dyskusji. Czesto pojawia sie zarzut, te radni o czymi nie wiedzq. Skom 

pojawla sie temat to nlech sic wszystkiego o nim dowiedzq. 

Gtos w dyskusji zabrat radny Pan Stanislaw Ferenc, kt6ry stwierdzit, t e  jest to piekarnia 

z tradycjq i jest zdziwiony, t e  osoby kt6re tq nieruchornoit dziertawiq nie majq jeszae uregulowanej 

wtasnoki. W latach 90-tych bytem jednyrn z projektodawc6w, reprezentujqc wtedy zwiqzki 

zawodowe, aby pom6c zaktadom pracy w utrzymaniu stanowlsk pracy poprzez obnitenle dzieriawy. 

Rada podjea decyzje, te  te zaktady, kt6re prowadzity produkcje mogty dostat ziemie na wtasnoft 

i sie uwtaszczyty. lednak Rada w6waas popetnita kardynalny blqd, nie zapisujqc warunku, i e  

zostanie ona przekazana na wtasnokt pod wamnkiem utrzymania zaktadu pracy i stanowisk pracy. 

Tego nie zrobiono i jak to zaowocowato to dzisiaj widzimy. Na ul. kiqskiej stoi oblekt, szpeci miasto 

i nikt tego dzisiaj nie potrafi rozwiqzah. Pan radny jest zaskoczony tq sytuacja, poniewat 

i Sp6tdzlelnia Mieszkaniowa w swoirn aasie skorzystata przechodzqc z dzieriawy na wtasnokt, 

a piekarnla chyba ten czas troszeczke przespata, a to grzech pewnego zaniechania. Wnositbym, aby 

wziqt pod uwage, i e  jest tam zatmdnionych 20 os6b. Nle ma jut  na naszym terenle malych zaktad6w 

np. AGAT, kt6re powinny na naszym terenie do dzisiaj funkcjonowat, diatego powinniimy dbat 

o takle mlejsca zatmdniajqce iudzi. Powinniimy dbat o dobm mieszka1ic6w. 0 to, t e  rnajq dobrq 

piekarnig, porzqdny zaktad z tradycja ktbry produkuje zdrowq tywnoit. Rozumiem, te  zadaniem 

Burrnistrza jest pozyskanie jak najwiecej pieniedzy, ale z drugiej strony jei i i  komuk dato sie tak 

poteine terenu pod dzlatalnokt, wiem t e  te decyzje nie podejrnowata ta wtadza, ale jest ciqgtoSt 

wtadzy to wnosze, aby uwzglednit to, i e  taki rnaly zaktad nadal funkcjonuje i Zat~dn ia  pracownlk6w. 

Pan radny zwr6cit sie do Prezesa Spc%dzielni, t e  moie zamiast optat aynszowych bedzie w stanie 

w tych samych kosztach lub troche droiej stopniowo sptacit raty i stat sie wtagcicielem tej 

nie~chomoici. Miasto mogtoby p6jkt drogq ugodowq, aby SpMdzielnia mogta np. wziqt kredyt, lub 

sptaclt t q  nieruchomoit w ratach. 

Radna Panl Renata Urbaniak skierowata swoje pytanie do Pana Burrnistrza. Czy pracownicy jako 

spMka tez rnogliby wykupit tq piekarni?? Czy wykupit moie tylko Sp&zielnia? Sklep na 

ul. Tetmajera, kt6ry naletat do SpMdzielni chcieli wykupit dawni pracownicy, ale nie uzyskali na to 

zgody. Pracownicy ci zostaii przenlesieni do innych punkt6w i sklep wystawiono do sprzedaty. 

Prezes Sp6ldzielni Pan Stefan Klimaszko poinformowat, te  sklep nle,zostat sprzedany. 

Radna Panl Renab Urbaniak. Nle wiem czy poszedt, a y  nie poszedl. Byta pomytka w powiedzeniu, 

ale m6wie o pracownikach, z kt6rymi rozmawiatam. Czy pracownicy - 20 os6b moie stworzyt spMke 

i tet mogq jako udzlatowcy kupit t q  piekarnig? 

Gtos zabrat radny Pan Wladaw Tracz. Prosze Pahstwa. Rozmawiamy o dw6ch r6tnych 

procedurach. Na dzieh dzisiejszy, jak j u i  m6wilem wczeiniej rozmawiamy tylko o tyrn u y  podmiot, 
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kt6ty gospoda~je na tej n ieN~h0m0b~i  jest zalnteresowany wykupem dlatego, t e  ma prawo 

plerwokupu tego lokalu. leiel l  z tego prawa by nie skorzystat to doplero przechodzlmy do dalszej 

uebci dyskusji, co bgdzle dalej. A dalej mote byt zachowana ta forma, kt6ra jest. Taka sytuacja, t e  

podmioty dadzqsobie wiqcej czasu na uregulowanie tej sprawy i przygotowanie do uregulowania tej 

sprawy. A mote byt tet, tak - ale nie moge tu za Burmistrza dat ostateunej odpowiedzi, wigc 

rozwatam sytuacje hipotetyanie - i e  umowa zgodnie z zap1sarni"w niej zawartymi mote by6 

rozwlqzana I wtedy lokal zgodnle z operatem szacunkowym mote bye wystawiony do przetargu. 

Wtedy w taklm przetargu mote stanqt kazdy zalnteresowany. Jeteli zawlqte sle taka grupa 

pracownlk6w to mote ona stanqt w przetargu I zakupit ten lokal w dmdze przetargu 

nleograniuonego. Dzlsiaj nie jestebmy na tyrn etapie. Dzislaj jest tam podmiot, kt6ry gospodaruje 

i ma motliwodt dalszej dzialalnobci. lest tylko kwestia podjecla decyzji u y  jest zainteresowany 

wykupern. leteli nie bedzle, to bedzierny rozwatat co dalej I czy w og61e cob dale. 

Glos zabrata radna Panl Anna Karolaak. Panie Burmistrzu, z tego co jest mi znane w pllmle 

sklerowanym do SpMdzielnl byto wyrainis napisane - tu tet chciatabym, aby Pan Prezes odpowiedziat 

- t e  w ptzypadku braku checi wykupu lokalu, umowy o najem lokalu zostanq wypowledzlane, a lokal 

zostanle wystawiony na przetarg nieograniczony. 

2-ca Burmlstrza Pan Wlostaw T r a u  poinformowat, t e  jest taka motliwobt, ale p6ki takie 

wypowiedzenia nie zostaty podpisane to ich nie ma i wcaie nle stanowi to faktu, te  one muszq bye. 

Gtos zabrata Panl Maria Dziewlecka. Szanowni Pahstwo, chciatam powr6cit jeszae do kwestli 

pracownik6w. Przypomng Palistwu, t e  jeszue kilka lat temu dopmwadzono do przykrego faktu, te  

zamknipto po stu latach dzlatalnoit Mtyna. Wiem, i e  to byla sprawa bardzo gtoina I tet chodzib 

o 20 pracownikbw, k t 6 v  tam byli zatrudnieni. Dzisiaj mamy nastepnq bardzo istotnq sprawg. 

Pomljam jut  fakt, t e  codzlennie chodze o 23 na spacer z psem, bo mieszkarl 150 metr6w od tej 

piekarnl i napawam sig cudownym zapachem pieczonego chleba. Clsza jak maklem zasial, nle wiem 

komu tam cog przeszkadzato, jakieb halasy. Mote byly hatasy, ale ja tych hatas6w nle styszg, lest to 

t e i  sprawa sentymentalna dla mnie, bo odkad pamigtam to my jadamy chleb i butkl z tej piekarnl, 

podobnie jak wielu mleukalic6w naszego miasta. Sq tutaj dwa aspekty. Praca dla okoto 20 

pracownlk6w. I prosze Palistwa nle tudimy siq, byty takie wspaniate zabtenia radnych. Spnedano 

za przysbwiowq zlot6wkp, uwtaszczono'dute nasze fabryki I niestety dzisiaj ju t  lch nie ma, nie ma 

mlejsc pracy. Nasl mieszkalicy wyjeidtajq do Czech i to powlnno zadziatat na naszq amblcjg, t e  

jeteli sq jeszue jakieb polskie zaktady, a takim jest ta sp6tdzielua piekarnia to trzeba o niq bardzo 

dbat. Ta sprawa trawa jut od czerwca i bylo mn6stwo uasu, aby orientacyjnie przedstawlt 

Sp6ldzielni o jakq ewentualnle kwote mote chodzi. Molm zdanlem powinna to by6 kwota nie tak 

ogromna, kt6ra wymusitaby wycofanie sig z kupna. Moina zaproponowat nitszq kwote z klauzulq, 

t e  przez 10, 20 lat musi byt zachowana produkcja. We Wroctawiu zakoliczono w ublegtym roku 

budowg szpitala, dutego szpltala onkologiunego dla dzieci. My ostatnio na Radzie Powlatu 

omawlalibmy sprawg wzrostu zachomwalnoici wbr6d dziecl powiatu. Wptyw na choroby 

nowotworowe majq tywnobt i powietrze, Czy ktob bada z uego sq wyplekane butki w marketach? 

Ot6i z gteboko mrotonego ciasta. W tej chwili majq wr6ciC droidt6wki do szk61, warunkiem jest 

zakaz sprzedaty drotdt6wek przygotowywanych z gteboko mrotonego ciasta. Czasami jest to nawet 



kilkuietnie ciasto. Cote dzieci jedzq? Marn takq propozycjg, abyicie palistwo zareklarnowali piekarnie, 

te wzglgdu na to, it wypieki tam wykonywane sq klasyunymi, zdrowymi wypiekami. Ta piekarnia 

powlnna byt oukiem w gtowie nauego miasta. Obawiarn sip, te  Sp6tdzielnia nie jest tak prgtnie 

dziatajqcym podmiotern gospodaruyrn, kt6rego bgdzie stat na np. p6t rniliona zt. Wielko.46 tych 

budynk6w, tqanie ze sklepem, z powierzchniq sprzedaty wynosi 260 rnetrow, wychodzi 2 tys.zt za 

metr. To zbyt wiele. Jest to stary 100-ietni budynek, wigc powinien byk upust. Zbierarny podpisy do 

skutku, a t  Palistwo przemylilcie, gt6wnie Pan Burrnistrz przernyili tq sprawg I da jasny sygnat o co 

mu chodzilo, bo z tych wypowiedzi to ja nie wiern. Zawsze rnotna wszystkow, bardzo kwieclicie ubrat 

w takie stowa, te nikt nie bedzie wiedzid o co chodzi. 

Gtos zabrat Prezes Sp6tdzielni Pan Stefan Klimaszko. Panie Przewodniuqcy, dzigkujg Panu 

I radnym za urnoiliwienie zabrania gtosu. Szczegblnie dziekuje radnemu Panu Tomaszowi 

Kamluakowi, kt6ry w naszyrn imieniu pnedstawit sprawg. Mybig, t e  wiele podpowiedzi, kt6re tu 

slyszatem wynikajq z tego, te  Palistwo nle rnacie informacji. Nie dziwig sig, bo dlaczego macie rnlet 

lnformacje o wewngtmych sprawach, tak jak z tym sklepem. Sklep jest naszq wlasnokiq, 

pracownicy nigdy nie chcieli go kupit. Lokal dziedawiq teraz iudzie z todzi I to irn bardzo dobrze 

wychodzl I zyjemy w zgodzie. Jeili chodzi o piekarnig, to chcieliimy jq wykupit po powodzl. Z tego 

wzglgdu, te  dyskutowana byta kwestia ronda i poszerzenia drogi byto to niemotliwe I rniasto nam 

odm6wito. My w tq piekarnig inwestujemy jut  70-[at. Nie chciano nam spnedat piekarni, ponlewat 

w planie zagospodarowania - uego Pan Burrnistrz nie powiedziat - jest to obiekt pneznauony do 

rozbi6rki, pod teren zielony. Dzisiaj nie chcerny tego kupit z tego wzglgdu, t e  bgdzie to za drogie. 

To bgdzie ponad p6t miiiona zt., sprawdzaliimy to u rzeuoznawc6w. To mote byt  od 500 do 700 tys. 

zt. Chce tutaj zachowat grzeanq konwencjg, bo tak jak rn6wiiiimy te rozmowy sq jeszue przed 

narni, ale to taki rnaty szantat, jak to Pan radny nazwat. Co drugi dzleri dzwonit do mnie kierownik 

Urzedu, teby ztoiyt wniosek, a nie wiedziat, t e  rnyirny w lipcu rozmawiali z Panem Burrnistnem, 

kt6ry obiecat nam, t e  jelli bgdzie miat wyceng, operat szacunkowy to podejmie decyzjg. I ciqgie 

czekamy na decyzjg Pana Burmistrza. W'migdzyuasie kierownik przynaglat nas do ztotenia wniosku. 

Ostateunie rozmawialiimy z kierownikiern 5 wrzeinia, a 6 wrzeinia osobiicie przyni6st nam pismo. 

W piimie tyrn pisze, t e  w przypadku nie skorzystanie z powytszej propozydl - gdzie daje narn 7 dni 

na ztotenie wniosku - z przykroiciq zawiadamia, te  umowy najmu dotyuqce wlwym. lokali 

utytkowych zostanqwypowiedziane tj. ul. Mickiewiua 1 i tutaj jest l iaba rnnoga lokali, bo podzieiono 

lokal na piekarnig I sklep. Nie wiern dlauego, bo jest to tquna nieruchomoit i Rzycznie rozdzlelit ich 

sig nie da. Podzielono to umownie i rnamy dwie umowy. Podplsallimy te dwie urnowy, w zwiqzku 

z tyrn dziertawimy te dwa lokale. Ie i l i  chodzi o realizacjg budtetu. ~ a k ' j a k  powiedziatem na wstepie, 

chciatbym bye grzeany, ale Palistwo nie jesteicle ktodzuanami i nie chcp tutaj przytaaat tego 

znanego powiedzenia o klasztorze. Proszg Paristwa, to jest 70 lat inwestowania w piekarnie. Nlgdy 

zlot6wki miasto nie dato, Myimy tq piekarnig kilkanaicie razy ju t  wykupill. Po powodzi tet  ztot6wki 

nie dostalilmy. lest to bardzo zta substancja. Tam bez przeiwy trwa remont. I za takie pieniqdze my 

nie kupimy. Chcieiibyimy dziedawit to w takirn stanie. Pan Burmistrz rn6wit, t e  to sytuacja 

nienormalna. Dlauego nienormalna? Ptacimy uynsz, sytuacja jest normalna. Czy 

niebezpieuelistwo, i e  kt04 nam wypowie? Wypowledziet nam mote tylko Burmistrz, W zwlqzku 

z tym jakie jest niebezpieue15stwo7 Jeiii chodzi o wykup to my tej piekarni nie wykuplmy, bo nas 

nie stat. Nie stat nas I tam jest 20 stanowisk pracy. Ci pracownicy nle wykupiq, bo ich na to nle stat. 



Jeteli chcieliby wykupit to zgodzilibyimy sig, ale robiii by to w lnnej procedurze, nie stat ich na to. 

Ci ludzie sip bojq. Rozmawiamy z Panem Burmistrzem. Na razie odpowiedzi od Pana Burmistrza nie 

mamy I informujemy radnych, bo p6iniej bgdzie za p6ino jelli ju t  teraz spotkaiiimy sip z takim 

zdecydowanym warunkiem, f e  do 7 dni mamy ztotyt wniosek, a po 7 dniach bgdzie nam 

wypowiedziana umowa. W zwimku z tym nie wiem jak to bgdzie daiej. Tak jak Z-ca Burmistrz Sam 

powiedziat, i e  nie wie tego jakq decyzjg podejmie Pan Burmlstrz. 

Gtos zabral radny Pan Tomasz Karolczak. Panie Przewodniaqcy, Wysoka Rado, Panie Burrnistrzu. 

Pozwolg sobie odnieft sig do wypowiedzi koiegi Lecha Sur6wki. Koiega stwierdzit, ze najlepiej b@zie 

jekli Pan Burmistrz i Pan Prezes spotkajq sig i porozmawiajq. Z tym, i e  to Pan Burmistrz ma 

przewagp, wszystkie motliwoici i metody negocjacji. Kolega powiedziat, te  powinniimy zadbat o 

budiet, i e  te pieniqdze w tym momencie sig nam przydadzq. Wybrali mnie mieszkalicy miasta, wigc 

im jestem winny iojalnolt i pomoc. Jeieli zebranych jest ponad tysiqc podpis6w to zapewne p6ttora 

setki pochodzi z mojego okrggu wyborczego i powinienem reprezentowat ich interesy, a panu 

Burmistrzowi patrzet na rgce w wydawaniu tych naszych wsp6lnych pienipdzy. 

Radna p. Aneta toslewlu opuklla posledzenle. 

Do wuekniejszych wypowiedzi odni6st sig Z-ca Burmistrza Pan Wkdaw Traa. Wszelkie decyzje 

odnolnie wypowiedzenia um6w podej,muje wytwnie Burmistn I dekiaracje sktadane przez 

Kierownika nie sq wiqtqce. Mozna rzeaywikcie odbierak je jako pr6by przyspieszenia decyzjl ze 

stmny podmiotu. Z tego co powiedziano jeszcze bardziej wysuwa sig konieunoit rozmowy. Z jednej 

strony wszyscy zgadzamy sig co do tego, ze baza jest wyeksploatowana, co wiqie sig bezpolrednio 

z tym, te  jeteii moina poprawiat warunki to trzeba miet ureguiowany stan prawny tej bazy. 

OdnoSnie podziatu na a p f t  piekarni i na czgkt sklepu to zazwyczaj flzyczny podziat niekonieanie 

musi sig zgadzat z oddzieinymi nieruchomoSciami, a z jej r6inymi typami dziatalnokci. Tutaj mogq 

by6 prowadzone r6zne typy dzialalnoici, w zwiqzku z tym tego typu podziat m6gt by6 zastosowany. 

leszcze raz podkreklg, t e  te wszystkie rozmowy sq przedwuesne. Jetell tutaj ush/szeiifmy 

deklaracjp, t e  podmiot nie bpdzie zainteresowany wykupem. To oaekujemy takiej deklaracji, te  nie 

bedzie zainteresowany wykupem np. z powodu stabej kondycji flnansowej firmy i wtedy dopiero bgdq 

podejmowane daisze decyzje. Na pewno Burmistrz bgdzie podejmowat je z petnq kwiadomolciq 

I odpowiedziainoiciq za byt firmy. Ta decyzja bgdzie przemyilana. Za wszeikie decyzje Burmistrz 

bgdzie brat odpowiedzialnoft. Trzeba tutaj waiyt r6tne aspekty tej sprawy i na pewno 

najwatniejszym nie mote byt wptyw okrellonej kwoty do budtetu miasta. Jeteli chodzi o wartoft to 

nikt z nas nie poda jej uueg6lowo. Nie jestefmy w stanie stwierdzit na lie rzeuoznawcy jqwycenia, 

poniewat przy wycenie bierze sig pod uwagp wktad flnansowy poniesiony na remont lokalu, stopieh 

wyeksploatowania obiekt6w i d tne  intie aynniki. Przed samym operatem szacunkowym trudno 

wypowladat sip na temat kwot. I myklg, te  w tego typu dyskusjach, jeteii mamy je prowadzit to one 

powinny odbywat sig w obecnofci Burmistrza, aby byta motliwoit jasnych dekiaracji osoby, kt6ra 

bpdzie podejmowata kluczowe decyzje w tym aspekcle. 

Gtos zabrata Pani Marla Dzlewlecka. Chciatam zapytat a y  Pan Burmistrz Piszko zlecit ju t  ten 

operat, u y  jeszae nie. Jestem radnq Rady Powiatu, ale zostatam wybrana glosami mieszkahc6w 



Ktodzka I wszystko co sig dzieje w naszym miebcie jest dla mnie bardzo lstotne, dlatego pomagam 

zblerat podpisy. Motemy zorganizowat spotkanie z mieszkahcami w sprawle naszej plekarnl. To co 

przedstawlt Pan Prezes to jest zupetnle inna strona tej sprawy, kt6ra wskazuje, t e  rozmowy byly ju t  

prowadzone. Podejrzewam, t e  te kwoty muslaty ju t  padat skom Pan Prezes o nlch m6wl. To sq kwoty 

poratajqce. Ten budynek jest w zlym stanie technicznym, 2 tys. zt za metr - to jest szalehstwo. 

Nalety pamietat, t e  jest tam 20 miejsc pracy, kt6re sq bezcenne. Pan Burmistrz powinien 

szacunkowo wskazat o jakie kwoty chodzi I w6waas SpMdzieinia mogtaby slg zdecydowat. IeSli nie 

wladomo na co to jak mote sip zdecydowat? 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabskl  zaproponowat, aby poczekat do nastgpnej sesjl Rady, 

kiedy bpdzle obecny Burmlstrz Miasta Pan Mlchat Plszko, kt61-y bpdzle podejmowat decyzje 

w przedmlotowej sprawie I bgdzie m6gt udzielit wiecej informacji na ten temat. K i e ~ j q c  swoje stowa 

do Prezesa Sp6tdzlelni Pan Przewodniuqcy stwierdzit, t e  okres siedmiu dnl, jest to termln okretlony 

przez kierownika wydziatu i nie wle jak to bgdzie wyglqdab, natomlast na pewno a g f t  radnych 

bgdzie przyglqdato sie temu tematowi. , 

Gtos zabrat Pan Stefan Kllmaszko Prezes Sp6tdzlelni. To pismo i to przynaglanle nas do ztotenia 

wniosku uwatam jako podstgp, poniewat jeBl1 taki wniosek zostanle ztotony do Urzgdu to p6fnlej 

Pan Kierownik, Pan Burmlstrz pokatq na mietcie, i e  Sp6tdzlelnla ztotyta wnlosek o wykup. lak  my 

w tej sytuacji bgdziemy wyglqdat? Bedzlemy wyglqdat nlepowaznie. Tak to traktuje. Ztotenie 

wnlosku nle wchodzl w grg. Nle ztotymy taklego wniosku. lak bgdg wyglqdat w ouach mleszkahc6w 

Ktodzka? let11 zlotg wnlosek to w konsekwencjl Burmistrz zlecl wyceng. Wyceng mamy jakq 

planujemy. Mytlg, t e  za tym jut  nlkt nle stol, aukolwiek ten podzlat lokalu sugeruje, t e  jest tam cot 

majstrowane. 

Gtos zabrat radny Pan Loch Sur6wka, cyt.: ,,Przed chwilq gtosowaliSmy nad akceptacja, t e  

wchodzlmy do budowy tych rond. Wcale Pan nle musi napisat, i e  wyrata Pan chgt kupienia, tylko 

proszg w tym pltmie naplsat, t e  owszem, wyrazitbym chgt kupienia, sktadam akces pod warunklem, 

te  bedzie okretlona suma. Wtedy jedna strona i d ~ g a  wiedzq. A tak Panowie okopall~cle sic po 

dw6ch stmnach jednego rowu I ani Pan nle chce zrobit kroku do przodu w stronq Pana Bumlstrza, 

ani Pan Burmistrz w strong Pana. I tak bgdziemy sig przepychat." 

Pan Stefan Kllmaszko. Panie radny. 16 czekarn na odpowiedt Pana Burmlstrza, gdzle zadeklarowat 

nam w llpcu, t e  po wycenie podejmie decyzjg. Odpowie nam a y  sprzedaje nam, czy nam nle 

sprzedaje. l a  na to aekam I dlatego taka jest moja uwaga. 

Gtos zabrat 2-ca Burmlstrza Pan Wleslaw Traa,  kt6ry stwlerdzit, t e  Pan Burmistrz z Panem 

Prezesem powlnnl siqi t  i pewne szueg6ty ze sobq uzgodnit. Apelujg o to, teby doktadnie sluchat. 

Wlelokrotnie podkre0lakm, t e  do tego rzedu kwoty, kt6rq podawatem nie nalety przywiqzywat sip, 

poniewat tak naprawdp zalety to od szuegMowego operatu szacunkowego. Takie operaty zleca slg 

w momencie, kledy zarnlerza slg przeznaayt lokal do sprzedaty. Trudno wykonywat operat katdego 

roku, kledy nikt nle jest zalnteresowany kupnem danego lokaiu. leteli te dwa podmioty usiqdq ze 

sobq i ustalq pewnq llnlg postgpowania, i Sp6tdzielnia bgdzie zainteresowana wykupem pod 

wa~nkiem, t e  operat zmieScl sig w okreSlonych kwotach, to mytlg, t e  bgdzie pole do dyskusjl. leteli 
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kwota bgdzie przekraczat moiliwosci podmiotu to wtedy bgdziemy rozmawiat co dalej z tym zrobit 

i a y  zachowywat tq formp dziatalnolci, kt6ra jest, chot to t e i  nle jest iadne rozwiqzanie dia 

podmiotu na przysztolt. 

Glos zabrat radny Pan Jacek Baneckl. Panie Przewodniczqcy, Wysoka.Rado, Panie Burmistrzu, Panie 

Prezesie. Cdy aas  krqiymy wok61 g16wnego tematu. Odgrywamy tutaj jednoakt6wkg pn. dobro 

mieszkahc6w, dobro budtetu, moi wyborcy itp. Panie Prezesie, jest Pan starym dzialaczem 

i dolwiadczonym polltykiem. Zdaje Pan sobie sprawg z jakiego powodu Pan podpadt jadniepalistwu 

w Urzedzie, i e  teraz Panu pokazali I, i e  to teraz bedzie strasznie trudno. Tutaj bgdziemy odgrywali 

sztukg pt.: dobro mieszkahc6w, dobro Sp6tdzieini, 20 miejsc pracy. Czy spodziewa sig Pan, t e  

nadepniemy tak kotu na ogon, i e  odpulci? No wtainie. Tei chcialbym, aby czgBt radnych zdato sobie 

sprawg z tego, i e  to nie ma iadnych podstaw ekonomiunych, ani realnych, tylko to sq konsekwencje 

pewnych dziakali - nie bgdg m6wit teraz doktadnie jakich - kt6re wynikaty z publikacji, z wycieku 

dokument6w itd. Efekt jest tego taki, i e  miasto weszto w konflikt, bo to tak trzeba nazwat. To jest 

konflikt z podmiotem dzialajqcym na terenie miasta od 70 iat i bgdziemy teraz wszyscy przed sobq 

udawat, t e  temat jest inny, i e  podmioty siqdq i r e  sobq porozmawiajq. A tak naprawdp naie2y sig 

zastanowit czy Urzgdnicy, przestanq bye obraieni na podmiot, bo inaaej ta dyskusja jest jakwa. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabskl  zaproponowat zamknipcie tematu, poniewai decyzja 

bgdzie naleiata do Burmistrza Miasta Pana Michata Piszko, kt6rego obecnie nie ma i nie motemy 

uzyskat od niego odpowiedzi. Na kolejnej sesji Pan Burmistrz bgdzie obecny I w6wuas bgdziemy 

mogli poznat jaka jest sytuacja. 

Przewodniczqcy Rady poprosit o zadawanie pytah w tematach, kt6re nle mogq poczekat do sesji 

w planowanym terminie tj. w ostatni czwartek miesiqca. 

Gtos zabrat radny Pan Damlan Slak, kt6ry skierowat swojq uwagg do Pana Stefana Kiirnaszko. 

Zaa* Pan swojq wypowiedi od st6w: ,,Paristwo nie sq z Klodzka: Protestujg przeciwko temu. Pan 

Burmistrz m a  sig na mbocie, Pani Skarbnik dba o budiet i wszystkie samorzqdy chciatyby miet 

takiego skarbnika. A Pan jest z Ktodzka? 

Wlgcej zapytali nie stwierdzono. 

6. Wnloskl I olwladcrenla radnych. 

Wniosk6w i olwiadaeti nie stwierdzono. 

7. Sprawy r6fna. 

Radny Pan Damian Blak poinforrnowat, i e  Komisja Edukacji I Kultury odbgdzie sig po sesji 

w pokoju 128. lednouelnie zaprosit wszystkich na Pierwszy Ktodzki Festiwal Wolontariatu, kt6ry 

odbpdzie sip dnia 24.09.2016 r., od godziny 10:00, pod Mostem 6w. Jana. Na festiwaiu bedq mogli 

zaprezentowat sig organizacje pozarzqdowe, organizacje sportowe. Program przewiduje licytacjg, 

loterig fantowq. Bgdqzbierane pieniqdze na budowg placu zabaw wraz z silowniq dla Domu Dziecka. 

Bgdq takte rozdawane stypendia burmlstrza dla uczni6w szczeg6inie uzdoinionych. Cab l t  zakoliczy 

sip koncertem Andrzeja Rosiewicza, kt6rego zaprositem i kt6rego gtownie tinansujg. 
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Gbs zabrala radna Pan1 Renata Urbanlak, kt6ra poprosila, teby przy Szkole Podstawowej nr 3 

w dalszym ciqgu byta pomoc Poiicji, Straty Miejskiej przy przechodzeniu dzieci do szkoty. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabskl  przypomniat, te do 15 wmegnia motna skladat wnioski 

do budtetu na 2017 rok i podziekowal za te, kt6re jut  wptyngty. Wszystkle wnloski zostanq 

przekazane do Burmistrza Miasta. 

8. Zakolczenie sesjl. 

Przewodniczpcy Rady Pan Tomasz h b s k l  zarnknql obrady m6wiqc: ,Zamykam obrady XXVIII sesji 

Rady Miejskiej w Ktodzku". 

Zakohuenie sesjl nastilpito o godz. 12:15 

Przewodnluq Rady l e j  1e jpModzku  t ,.s(i 


